

ATACAMA WILD HORSEBACK EXPEDITION 2026

7 Days on Horseback · 10-Day Journey

A multi-day horseback journey through the remote landscapes, canyons, oases and high-desert routes of northern Chile.

ENGLISH + FRANÇAIS

Full Expedition Itinerary / Itinéraire complet de l'expédition

ENGLISH - FULL ITINERARY

DAY 1

SANTIAGO - CALAMA - CHIU CHIU (2,525 m)

Reception at El Loa Airport in Calama and transfer to Chiu Chiu.

Upon arrival, we will enjoy a welcome dinner and meet the team who will accompany us throughout the journey.

Overnight in a local guesthouse.

DAY 2

CHIU CHIU - PUENTE DEL DIABLO (2,800 m) - 6 hours on horseback

Before setting out, our local guides will perform a traditional *challa*, an Andean ceremony asking for protection for the riders and horses throughout the expedition.

We begin by riding through Chiu Chiu, passing the historic Church of San Francisco, notable for elements made from cactus wood and its distinctive bell tower.

From there, we head east toward Laguna del Inca, crossing a vast plain with impressive views of the San Pedro and San Pablo volcanoes.

At midday, we enjoy a picnic beside the Salado River. In the afternoon, we continue along its banks until reaching Puente del Diablo, where we set up our first camp.

Overnight in camp.

DAY 3

PUENTE DEL DIABLO - PUKARA DE TURI (3,100 m) - 6 hours on horseback

The day begins with a spectacular high-level ride toward the confluence of the Salado River and the Ukulunche Gorge.

We pause at midday at a privileged viewpoint overlooking both canyons.

We then enter the canyon as it gradually narrows between towering rock walls and mineral formations.

Emerging once again into open terrain, we reach the Vegas de Turi, a high-Andean ecosystem where flamingos, alpacas, llamas, guanacos and suris - the local Andean rhea - may be observed.

We finish the day near the mineral springs of Turi.

Overnight in camp.

DAY 4

TURI - CASPANA (3,600 m) - 6 hours on horseback

Before mounting, there will be time to enjoy the mineral springs of Turi and visit the Pukara de Turi, one of the largest fortifications built by the Atacameño people.

We leave Turi behind with the impressive silhouettes of Paniri Volcano and Cerro Echao dominating the landscape.

At midday, we stop for a picnic beside the Salado River, with the opportunity to rest our legs in its natural mineral-water pools.

The ride continues through a succession of canyons until we reach Caspana, a village set in a fertile valley known for its traditional terraced fields and variety of fruit trees.

Overnight in a local guesthouse, with shower and electricity.

DAY 5

CASPANA - TURCAPO (3,700 m) - 8 hours on horseback

We depart early for one of the longest days of the expedition, reaching the highest point of the entire journey.

From Caspana, we climb along a trail to the rim of the canyon, where an extraordinary panorama of the Andes opens before us.

We continue along ancient sections of the Inca Trail, passing at the foot of Mount Cablor.

Toward the end of the day, we begin a long descent into an immense and rugged canyon distinguished by remarkable natural concentrations of crystallized salt.

Finally, we reach the magical Turcapo Valley, where we establish camp.

Overnight in camp.

DAY 6

TURCAPO - RIO GRANDE - 5 hours on horseback

We begin the day riding through the orchards and terraced fields cultivated by the inhabitants of Turcapo.

Following the river, we climb a beautiful slope that leads to an extensive plain. Wild donkeys are often seen in this area, while the so-called Mountain of Seven Colors unfolds before us.

We continue along the Inca Trail before descending toward Rio Grande, one of the most beautiful valleys in the region, known for the distinctive reddish tones of its waters.

At the end of the day, we have the privilege of setting up camp near the cultivated lands of the Choike family.

Overnight in camp.

DAY 7

RIO GRANDE - CATARPE - 7 hours on horseback

We set out along the banks of the Rio Grande toward Hacienda San Bartolo, accompanied for part of the route by majestic candelabra cacti.

At midday, we rest beside the river in an area where remarkable rock paintings can be observed.

During the afternoon, we reach the distinctive Catarpe Oasis, where we establish camp among algarrobo and chañar trees.

Overnight in camp.

DAY 8

CATARPE - SAN PEDRO DE ATACAMA - 7 hours on horseback

Our final day on horseback takes us from the Catarpe Oasis into some of the desert's most emblematic landscapes.

Leaving the oasis vegetation behind, we enter the Valley of Death, where the surroundings gradually take on a more mineral character. Along the way, we pause at the spectacular Piedra de la Coca.

We then cross the seemingly endless Llano de la Paciencia before entering the Valley of the Moon and its impressive Salt Mountain Range.

This is the final setting of our horseback journey, with the opportunity for unforgettable gallops through lunar landscapes before arriving in San Pedro de Atacama.

On arrival, a refreshing pisco sour awaits us to celebrate the completion of the ride.

Overnight in a comfortable hotel, followed by dinner with the entire team at a typical local restaurant.

DAY 9

SAN PEDRO DE ATACAMA - ATACAMA SALT FLAT

The morning is free to rest and enjoy San Pedro de Atacama.

In the afternoon, we visit the Atacama Salt Flat and its lagoons, completing the experience with one of the desert's most representative landscapes.

In the evening, we enjoy our farewell dinner at a local restaurant.

Overnight at the hotel in San Pedro de Atacama.

DAY 10

SAN PEDRO DE ATACAMA - EL LOA AIRPORT, CALAMA

After breakfast, transfer from San Pedro de Atacama to El Loa Airport in Calama, marking the end of our Atacama expedition.

FRANÇAIS - ITINÉRAIRE COMPLET

JOUR 1

SANTIAGO - CALAMA - CHIU CHIU (2 525 m)

Accueil à l'aéroport El Loa de Calama et transfert vers Chiu Chiu.

À notre arrivée, nous partagerons un dîner de bienvenue et ferons connaissance avec l'équipe qui nous accompagnera tout au long de l'expédition.

Nuit dans une auberge locale.

JOUR 2

CHIU CHIU - PUENTE DEL DIABLO (2 800 m) - 6 h à cheval

Avant le départ, nos guides locaux réaliseront une traditionnelle *challa*, cérémonie andine destinée à demander protection pour les cavaliers et leurs chevaux pendant toute l'expédition.

Nous commencerons par traverser Chiu Chiu à cheval, en passant devant l'église historique de San Francisco, remarquable par certains éléments construits en bois de cactus et par son clocher caractéristique.

Nous poursuivrons ensuite vers l'est, en direction de la Laguna del Inca, à travers une vaste plaine offrant de superbes vues sur les volcans San Pedro et San Pablo.

À midi, nous profiterons d'un pique-nique au bord du río Salado. L'après-midi, nous suivrons ses rives jusqu'au Puente del Diablo, où nous installerons notre premier campement.

Nuit en campement.

JOUR 3

PUENTE DEL DIABLO - PUKARA DE TURI (3 100 m) - 6 h à cheval

La journée débute par une spectaculaire chevauchée en hauteur vers la confluence du río Salado et de la quebrada d'Ukulunche.

Nous ferons une pause à midi sur un point de vue privilégié dominant les deux canyons.

Nous pénétrerons ensuite dans le canyon, qui se resserre progressivement entre de hautes parois rocheuses et des formations minérales.

En retrouvant les grands espaces, nous atteindrons les Vegas de Turi, un écosystème alto-andin où il est possible d'observer flamants roses, alpagas, lamas, guanacos et suris - le nandou des Andes.

Nous terminerons la journée à proximité des sources minérales de Turi.

Nuit en campement.

JOUR 4

TURI - CASPANA (3 600 m) - 6 h à cheval

Avant de monter à cheval, nous disposerons de temps pour profiter des bains minéraux de Turi et visiter le Pukara de Turi, l'une des plus grandes fortifications construites par le peuple atacaménien.

Nous quitterons Turi sous les silhouettes impressionnantes du volcan Paniri et du Cerro Echao.

À midi, nous ferons un pique-nique au bord du río Salado, avec la possibilité de détendre nos jambes dans ses bassins naturels d'eau minérale.

La chevauchée se poursuivra de canyon en canyon jusqu'à Caspana, village installé dans une vallée fertile connue pour ses cultures traditionnelles en terrasses et ses nombreux arbres fruitiers.

Nuit dans une auberge locale, avec douche et électricité.

JOUR 5

CASPANA - TURCAPO (3 700 m) - 8 h à cheval

Nous partirons tôt pour l'une des plus longues journées de l'expédition, au cours de laquelle nous atteindrons le point culminant de toute la traversée.

Depuis Caspana, nous monterons par un sentier jusqu'au bord du canyon, où s'ouvre un panorama exceptionnel sur la Cordillère des Andes.

Nous poursuivrons sur d'anciens tronçons du Chemin de l'Inca, en passant au pied du mont Cablor.

En fin de journée, nous entamerons une longue descente vers le fond d'un immense canyon accidenté, caractérisé par d'étonnantes concentrations naturelles de sel cristallisé.

Nous atteindrons enfin la vallée magique de Turcapo, où nous installerons le campement.

Nuit en campement.

JOUR 6

TURCAPO - RIO GRANDE - 5 h à cheval

Nous commencerons la journée en traversant les vergers et les cultures en terrasses des habitants de Turcapo.

Nous suivrons la rivière avant de gravir une belle pente menant à une vaste plaine. Il est fréquent d'y apercevoir des ânes sauvages, tandis que la Montagne aux Sept Couleurs se dévoile devant nous.

Nous poursuivrons sur le Chemin de l'Inca avant de descendre vers Rio Grande, l'une des plus belles vallées de la région, connue pour les tonalités rougeâtres particulières de ses eaux.

En fin de journée, nous aurons le privilège d'installer notre campement près des terres cultivées de la famille Choike.

Nuit en campement.

JOUR 7

RIO GRANDE - CATARPE - 7 h à cheval

Nous partirons en suivant les rives du Rio Grande en direction de l'Hacienda San Bartolo, accompagnés sur une partie du parcours par de majestueux cactus candélabres.

À midi, nous nous reposerons au bord de la rivière dans un secteur où l'on peut observer de remarquables peintures rupestres.

Dans l'après-midi, nous atteindrons le singulier oasis de Catarpe, où nous installerons le campement au milieu des algarrobos et des chañares.

Nuit en campement.

JOUR 8

CATARPE - SAN PEDRO DE ATACAMA - 7 h à cheval

Notre dernière journée à cheval nous conduira de l'oasis de Catarpe vers certains des paysages les plus emblématiques du désert.

Nous laisserons derrière nous la végétation de l'oasis pour pénétrer dans la Vallée de la Mort, où le décor prend progressivement un caractère plus minéral. En chemin, nous ferons une pause à la spectaculaire Piedra de la Coca.

Nous traverserons ensuite le presque infini Llano de la Paciencia avant d'entrer dans la Vallée de la Lune et son impressionnante Cordillère de Sel.

Ce sera le décor final de notre traversée à cheval, avec la possibilité de vivre d'inoubliables galops au milieu de paysages lunaires avant d'arriver à San Pedro de Atacama.

À notre arrivée, un pisco sour bien frais nous attendra pour célébrer la fin de la chevauchée.

Nuit dans un hôtel confortable, puis dîner avec toute l'équipe dans un restaurant local typique.

JOUR 9

SAN PEDRO DE ATACAMA - SALAR D'ATACAMA

Matinée libre pour se reposer et profiter de San Pedro de Atacama.

Dans l'après-midi, nous visiterons le Salar d'Atacama et ses lagunes, complétant l'expérience par l'un des paysages les plus représentatifs du désert.

Le soir, nous partagerons notre dîner d'adieu dans un restaurant local.

Nuit à l'hôtel à San Pedro de Atacama.

JOUR 10

SAN PEDRO DE ATACAMA - AÉROPORT EL LOA, CALAMA

Après le petit-déjeuner, transfert de San Pedro de Atacama vers l'aéroport El Loa de Calama, marquant la fin de notre expédition dans l'Atacama.